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Referat til BBI-brugerrådsmøde d 21.06.23 kl. 12-15 - Vedtaget 

Sted: J.B. Winsløvs vej 9B lokale 4.39  

Sendt ud per e-mail d 14.6: Denne dagsorden, udkast til forretningsorden, powerpoint-
præsentation, information om Ulla og Mette. 

Deltagere:  

Kirsten Børgesen - Patient- og pårørenderepræsentant 
Kirsten Müller - Patient- og pårørenderepræsentant 
Karsten Behrens - Patient- og pårørenderepræsentant 
Birgitte Brandt - Patient- og pårørenderepræsentant  
Birgitte Nørgaard - forskningsleder BBI 
Michael Haurum Markussen - Lektor BBI 
Anne Wettergren Karlsson - Ph.d.-studerende BBI 
Ulla Andersen - Ph.d.-studerende BBI 
Mette Hartvig Hansen - Ph.d.-studerende BBI 
 
Afbud:  

Jeanette Refstrup Christensen – Lektor BBI 
Anne Grønborg – Patient- og pårørenderepræsentant 
Karen Margrethe Maglekær - Patient- og pårørenderepræsentant 
 

OBS: I referatet er dagsordenspunkterne markeret med grå skrift, og referatet i sort. 

Dagsorden:  

Velkomst og frokost (10 min) 

• Navne og kort præsentation af alle.  

Referat: Alle præsenterer sig og sine erfaringer med brugerinvolvering. Michael pointerer, at der er indlagt 
luft i programmet, og at vi i dag gerne vil sikre os, at vi får snakket det, der er behov for ordentligt igennem. 
Derfor stiles der ikke imod at tidsplanen overholdes stramt. 

Opfølgning på workshop (30 min) 

• Med udgangspunkt i noterne fra workshoppen taler vi om, hvordan vi får noterne omsat til 
handlinger. En del af noterne er skrevet ind i forretningsordenen.   

Referat: Anne, Birgitte N og Michael gennemgår noterne fra workshoppen og forklarer, hvordan de er 
omsat til principper i forretningsordenen. Alle diskuterede, at brugen af principperne er noget, der bliver 
tydeliggjort løbende i de enkelte projekter og emner, brugerrådet arbejder med. Kirsten B tilføjede at 
brugere også kan bidrage med nye forskningsidéer. Dette er tilføjet bilag 1 til forretningsordenen: 
Principper for samarbejdet i Brugerrådet.  

Organisering af universitetet og vores arbejde i enheden (30 min) 

• Præsentation ved Michael, Birgitte og Anne  

Referat: Universitetets opbygning og finansiering gennemgås og alle deltagere diskuterer enhedens 
forskningsprogrammer og undervisningsmoduler.  
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Præsentation af Ullas og Mettes projekter (45 min)  

• 10 min oplæg hver og 25 min diskussion i plenum 

Referat: Mette præsenterede sit projekt om rehabilitering til mennesker med demens efter paragraf 83a i 
Serviceloven. Hun forklarede, at ofte bliver de ikke henvist til rehabilitering, men i stedet til hjemmehjælp. 
Der diskuteredes hvor i projektet, det ville være godt at have brugerens perspektiv med.  

Ulla præsenterede sit projekt om at udvikle et forløbsprogram for mennesker med håndartrose.  Ulla 
forklarede, at mennesker med håndartrose kun sjældent bliver henvist til ergoterapeutisk udredning. Hun 
har afholdt workshops og ville gerne diskutere niveauet af brugerinddragelse i forhold til at være 
observatør, lytter, rådgiver, partner eller beslutningstager.  

Konstituering af rådet (30 min) 

• Gennemgang af forretningsordenen 
• Udpegelse af Formand, Næstformand, Sekretær 

Referat: Forretningsordenen blev gennemgået.  
Kirsten B nævnte erhvervslivet som mulig bruger i rådet. Dette blev diskuteret og Kirsten M pointerede at 
hun har erfaring med at det er nødvendigt at have blik for eventuelle økonomiske motiver. Erhvervslivet og 
industrien er tilføjet som mulige bruger i forretningsordenen og dette drøftes videre på næste møde.  
Karsten ville gerne have fjernet formuleringen om forpligtelse til deltagelse. Han pointerede, at arbejdet er 
og skal være frivilligt. Formuleringen fjernes.  
Punktet om udskiftning blev diskuteret. Karsten og Kirsten B fortalte, at de i andre råd har oplevet, at der er 
en grænse på to år med mulighed for forlængelse for to år. Dette har virket godt, da de har erfaring med, at 
det kan være godt at kunne få nye kræfter og perspektiver ind i rådet. Hvis samarbejdet har fungeret fint, 
kan det sagtens være relevant at blive siddende længere. Det diskuteredes også, at flere har oplevet 
udfordringer med at rekruttere nye rådsmedlemmer andre steder. Formuleringen: ”der fastsættes en 
grænse på 2 års deltagelse med mulighed for forlængelse med 2 år tilføjes til forretningsordenen.  
Mødeintervaller diskuteredes. Der må ikke gå for langt mellem møder. Derfor anbefalede deltagerne 6 
møder årligt, hvilket BBI vil prøve at imødekomme.   
Arbejdet med konstitueringen blev ikke færdiggjort, og dette udskydes til næste møde.  
 
Punkter til næste møde (10min) 

• Har I nogle punkter?  
• Vores tanker om næste møde 

Referat: Punktet udgik. På næste møde vil konstitueringen blive færdiggjort. 

Evaluering af mødet (10 min)  

• Hvad fungerede og hvad skal vi gøre anderledes til næste møde?  

Referat: Det erfaredes, at der skal afsættes længere tid til diskussion om et emne. Anne sender datoer for 
de næste tre møder ud.   


